

and with that of 29 May 1948 until a peaceful adjustment of the future situation of Palestine is reached;

'Recognizing that in the nature of the case the truce, though of indeterminate duration, is a first stage in the effort to restore peace to Palestine, and that the transition from Truce to a definitive end to hostilities is an indispensable condition to an ultimate peaceful settlement of the basic political issues;

'Desirous of facilitating such transition at the earliest possible date; and

'Taking into account the resolution of 15 July 1948 which determined that the situation in Palestine constitutes a threat to the peace within the meaning of Article 39 of the Charter;

'Calls upon the parties directly involved in the conflict in Palestine, on order to eliminate this threat to the peace, to undertake immediately, through the good offices of the Acting United Nations Mediator on Palestine :

'(a) The settlement of all outstanding problems of the truce in all sectors of Palestine;

'(b) The establishment of an armistice involving :

'(i) The separation of their armed forces engaged in the conflict in Palestine by creation of broad demilitarized zones under United Nations observance,

'(ii) Such ultimate withdrawal and reduction of these forces as will ensure the restoration of Palestine to peacetime conditions,

'Requests the parties and the Acting United Nations Mediator on Palestine to submit to this Council frequent reports on the implementation of this resolution.'

THREE HUNDRED AND SEVENTY-NINTH MEETING

Held in private at the Palais de Chaillot, Paris, on Wednesday,
10 November 1948 at 10.30 a.m.

President : Dr. J. ARCE (Argentina).

Present : The representatives of the following countries: Argentina, Belgium, Canada, China, Colombia, France, Syria, Ukrainian Soviet Socialist Republic, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom, United States of America.

6. Official Communiqué

In accordance with rule 55 of the provisional rules of procedure of the Security Council, the following communiqué was

« let et à celle du 29 mai 1948, jusqu'à ce
« qu'un ajustement pacifique de la situation en Palestine ait été réalisé ;

« Reconnaissant que, dans le cas présent, la trêve, bien que d'une durée indéterminée, est la première phase des efforts visant à rétablir la paix en Palestine et qu'il est absolument indispensable de passer de la trêve à la cessation définitive des hostilités si l'on veut aboutir à un règlement pacifique des questions politiques fondamentales ;

« Désireux de faciliter le plus tôt possible une telle transition ; et

« Tenant compte de la résolution du 15 juillet 1948, qui a déclaré que la situation en Palestine constituait une menace à la paix au sens de l'Article 39 de la Charte ;

« Invite les parties directement impliquées dans le conflit de Palestine, afin d'éliminer cette menace à la paix, à entreprendre immédiatement, avec les bons offices du Médiateur par intérim des Nations Unies pour la Palestine :

« a) Le règlement de tous les problèmes laissés en suspens par la trêve dans tous les secteurs de la Palestine ;

« b) La conclusion d'un armistice comportant :

« i) La création de larges zones démilitarisées placées sous la surveillance des Nations Unies en vue de séparer leurs forces armées engagées dans le conflit de Palestine, et

« ii) Finalement le retrait et la réduction de ces forces de façon à assurer le rétablissement en Palestine des conditions du temps de paix,

« Invite les parties et le Médiateur par intérim des Nations Unies pour la Palestine à lui soumettre des rapports fréquents sur l'exécution de la présente résolution. »

TROIS-CENT-SOIXANTE-DIX-NEUVIÈME SÉANCE

Tenue, à huis clos,
au Palais de Chaillot, Paris,
le mercredi 10 novembre 1948, à 10 h. 30.

Président : Le Dr J. ARCE (Argentine).

Présents : Les représentants des pays suivants : Argentine, Belgique, Canada, Chine, Colombie, France, Syrie, République socialiste soviétique d'Ukraine, Union des Républiques socialistes soviétiques, Royaume-Uni, États-Unis d'Amérique.

6. Communiqué officiel

Conformément à l'article 55 du règlement provisoire du Conseil de sécurité, le Secrétaire général publie le communiqué

issued by the Secretary-General and is circulated in place of a verbatim record :

"The Security Council, meeting in private this morning, continued the exchange of views on the suggestions submitted by the Acting United Nations Mediator for Palestine, Mr. Ralph J. Bunche, in the form of a draft resolution [378th meeting].

"In the course of the discussion Mr. J. A. Malik, the representative of the USSR, submitted the following amendments to these proposals :

"Paragraph 5 as amended by the representative of the USSR reads as follows :

'Calls upon the parties directly involved in the conflict in Palestine, in order to eliminate this threat to the peace, to undertake immediately, negotiations directly or through the good offices of the Acting United Nations Mediator on Palestine concerning :

'(a) The settlement of all outstanding problems of the truce in all sectors of Palestine ;

'(b) The establishment of a formal peace involving such ultimate withdrawal and reduction of these forces as will ensure the restoration of Palestine to peacetime conditions.'

"Mr. Bunche replied to questions put by members of the Council.

"The Council decided to resume public meetings for the further consideration of the suggestions made by the Acting Mediator, in the form of a draft resolution.

"The date of the next meeting will be determined by the President."

suisant qui est distribué au lieu d'un compte rendu sténographique :

« Le Conseil de sécurité s'est réuni à huis clos ce matin ; il a poursuivi l'échange de vues sur les suggestions présentées par M. Ralph J. Bunche, Médiateur par intérim des Nations Unies pour la Palestine, sous forme de projet de résolution [378^e séance].

« Au cours de la discussion, M. J. A. Malik, représentant de l'Union des Républiques socialistes soviétiques, a proposé de modifier ces propositions de la manière suivante :

« Le paragraphe 5, selon l'amendement du représentant de l'URSS, serait ainsi libellé :

« Invite les parties directement impliquées dans le conflit de Palestine, afin d'éliminer cette menace à la paix, à entreprendre immédiatement, soit directement, soit avec les bons offices du Médiateur par intérim des Nations Unies pour la Palestine, des négociations concernant :

« a) Le règlement de tous les problèmes laissés en suspens par la trêve dans tous les secteurs de Palestine ;

« b) La conclusion d'une paix de caractère officiel comportant finalement le retrait et la réduction de ces forces de façon à assurer le rétablissement en Palestine des conditions du temps de paix. »

« M. Bunche a répondu à des questions posées par des membres du Conseil.

« Le Conseil a décidé de reprendre ses séances publiques pour examiner plus avant les suggestions présentées par le Médiateur par intérim sous la forme d'un projet de résolution.

« La date de la prochaine séance sera fixée par le Président. »

SALES AGENTS OF THE UNITED NATIONS PUBLICATIONS

DEPOSITAIRES DES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES

ARGENTINA—ARGENTINE

Editorial Sudamericana S.A.
Alsina 500
BUENOS AIRES

AUSTRALIA—AUSTRALIE

H. A. Goddard Pty. Ltd.
255a George Street
SYDNEY, N. S. W.

BELGIUM—BELGIQUE

Agence et Messageries de la
Presse, S. A.
14-22 rue du Persil
BRUXELLES

BOLIVIA—BOLIVIE

Librería Científica y Literaria
Avenida 16 de Julio, 216
Casilla 972
LA PAZ

CANADA

The Ryerson Press
299 Queen Street West
TORONTO

CHILE—CHILI

Edmundo Pizarro
Merced 846
SANTIAGO

CHINA—CHINE

The Commercial Press Ltd.
211 Honan Road
SHANGHAI

COLOMBIA—COLOMBIE

Librería Latina Ltda.
Apartado Aéreo 4011
BOGOTÁ

COSTA RICA—COSTA-RICA

Trejos Hermanos
Apartado 1313
SAN JOSÉ

CUBA

La Casa Belga
René de Smedt
O'Reilly 455
LA HABANA

CZECHOSLOVAKIA—

TCHECOSLOVAQUIE

F. Topic
Narodni Trida 9
PRAHA 1

DENMARK—DANEMARK

Einar Munskegaard
Nørregade 6
KJØBENHAVN

DOMINICAN REPUBLIC—

REPUBLIQUE DOMINICAINE

Librería Dominicana
Calle Mercedes No. 49
Apartado 656
CIUDAD TRUJILLO

ECUADOR—EQUATEUR

Muñoz Hermanos y Cia.
Nueve de Octubre 703
Casilla 10-24
GUAYAQUIL

EGYPT—EGYPTE

Librairie "La Renaissance d'Egypte"
9 Sh. Adly Pasha
CAIRO

FINLAND—FINLANDE

Akateeminen Kirjakauppa
2, Keskuskatu
HELSINKI

FRANCE

Editions A. Pedone
13, rue Soufflot
PARIS, V^e

GREECE—GRECE

"Eleitheroudakis"
Librairie internationale
Place de la Constitution
ATHÈNES

GUATEMALA

José Goubaud
Goubaud & Cia. Ltda.
Sucesor
5a Av. Sur No. 6 y 9a C. P.
GUATEMALA

HAITI

Max Bouchereau
Librairie "A la Caravelle"
Boîte postale 111-B
PORT-AU-PRINCE

INDIA—INDE

Oxford Book & Stationery Company
Scindia House
NEW DELHI

IRAN

Bongache Piaderow
731 Shah Avenue
TEHERAN

IRAQ—IRAK

Mackenzie & Mackenzie
The Bookshop
BAGHDAD

LEBANON—LIBAN

Librairie universelle
BEYROUTH

LUXEMBOURG

Librairie J. Schummer
Place Guillaume
LUXEMBOURG

NETHERLANDS—PAYS-BAS

N. V. Martinus Nijhoff
Lange Voorhout 9
S'GRAVENHAGE

NEW ZEALAND—

NOUVELLE-ZELANDE

Gordon & Gotch, Ltd.
Waring Taylor Street
WELLINGTON

NICARAGUA

Ramiro Ramírez V.
Agencia de Publicaciones
MANAGUA, D. N.

NORWAY—NORVEGE

Johan Grundt Tanum Forlag
Kr. Augustgt. 7A
OSLO

PHILIPPINES

D. P. Pérez Co.
132 Riverside
SAN JUAN

SWEDEN—SUEDE

A.-B. C. E. Fritzes Kungl.
Höfbokhandel
Fredsgatan 2
STOCKHOLM

SWITZERLAND—SUISSE

Librairie Payot S. A.
LAUSANNE, GENÈVE, VEVEY,
MONTREUX, NEUCHÂTEL,
BYRNE, BASEL
Hans Raunhardt
Kirchgasse 17
ZURICH I

SYRIA—SYRIE

Librairie universelle
DAMAS

TURKEY—TURQUIE

Librairie Hackette
469 Istiklal Caddesi
BEYOGLU-ISTANBUL

UNION OF SOUTH AFRICA—

UNION SUD-AFRICAINE

Central News Agency
Commissioner & Rissik Str.
JOHANNESBURG and at CAPE
and DURBAN

UNITED KINGDOM—

ROYAUME-UNI

H. M. Stationery Office
P. O. Box 569
LONDON, S.E. 1
and at H.M.S.O. Shops in
LONDON, EDINBURGH, MANCHESTER,
CARDIFF, BELFAST and BRISTOL

UNITED STATES OF AMERICA—

ETATS-UNIS D'AMERIQUE

International Documents Section
Columbia University Press
2960 Broadway
NEW YORK 27, N. Y.

URUGUAY

Oficina de Representación de
Editoriales
Av. 18 de Julio 1333 Esc. 1
MONTEVIDEO

VENEZUELA

Escritoria Pérez Machado
Conde a Piñango 11
CARACAS

YUGOSLAVIA—YUGOSLAVIE

Drzavno Preduzece
Jugoslovenska Knjiga
Moskovska Ul. 36
BEOGRAD